



個人簡歷 Biography

麥龍詩迪教授 Dr Judith MACKAY

OBE, SBS, JP, FRCP (Edin), FRCP (Lon)



世界肺健基金會高級顧問

麥龍詩迪教授是來自英國的醫生，自1967年移居香港至今，初期在醫院執業，1984年開始專注公共衛生，尤其關注發展中國家的控煙工作。

麥龍詩迪教授是愛丁堡及倫敦皇家醫學學院院士，並獲中國預防醫學學院及香港大學醫學院社會醫學系頒授教授名銜。

她的著作包括一系列以健康，疾病及煙草為題的『版圖』，包括『健康形勢版圖』(The State of Health Atlas)，『人類性行為版圖』(The Atlas of Human Sexual Behaviour)，『煙草版圖』(The Tobacco Atlas)，『心臟病及中風版圖』(The Atlas of Heart Disease and Stroke)，『癌症版圖』(The Cancer Atlas)，『全球煙草監測版圖』(The GTSS Atlas)及『口腔衛生版圖』(The Atlas of Oral Health)。

Atlas)，『全球煙草監測版圖』(The GTSS Atlas)及『口腔衛生版圖』(The Atlas of Oral Health)。

麥龍詩迪教授在全球醫療、公共衛生及控煙等多方面貢獻良多，歷年來在國際上亦獲獎無數，其中包括世界衛生組織紀念獎章、中國香港特區政府銀紫荊勳章、英國政府OBE勳銜、富萊斯改善健康獎、路德泰利傑出領袖獎、世界衛生國際伙伴獎、美國衛生部長大獎章，泰國國王皇家獎章及亞太控煙協會國際基金成就獎。2006年，她獲頒贈婦女控煙國際網絡終身成就獎。2007年被《時代雜誌》選為一百位最具影響力人物之一。2009年，麥龍教授更榮獲英國醫學期刊首次頒發的終身成就大獎。

麥龍詩迪教授被煙草業認定為全球煙草業三大敵人之一。

Senior Advisor, World Lung Foundation

Dr Judith Mackay is a British medical doctor, who has lived in Hong Kong since 1967, initially working as a hospital physician, then since 1984 concentrating on public health, especially tobacco control in developing countries.

She is a Fellow of the Royal Colleges of Physicians of Edinburgh and London, and holds professorships at the Chinese Academy of Preventive Medicine, Beijing, China and the Department of Community Medicine, the University of Hong Kong.

She is author of several atlases: “The State of Health Atlas”, “The Atlas of Human Sexual Behaviour”, “The Tobacco Atlas”, “The Atlas of Heart Disease and Stroke”, “The Cancer Atlas”, “The (Global Tobacco Surveillance System) GTSS Atlas” and “The Atlas of Oral Health”.

Dr Mackay has received many international awards including the WHO Commemorative Medal, the Silver Bauhinia Star from the Hong Kong Special Administrative Region; the OBE from the British government; the Fries Prize for Improving Health, the Luther Terry Award for Outstanding Individual Leadership, the International Partnering for World Health Award, the US Surgeon General’s Medallion, a royal award from the King of Thailand, and the Founding International Achievement Award from the Asia Pacific Association for the Control of Tobacco. In 2006 she was awarded the INWAT (International Network of Women Against Tobacco) Lifetime Achievement Award, and the TIME 100 award in 2007. In 2009, she received the first-ever Lifetime Achievement Award by the British Medical Journals’ Group.

She has been identified by the tobacco industry as one of the three most dangerous people in the world.